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Protokoll fört vid pensionärsrådets sammanträde den 22 november 2011 
 

Justerat den 23 november 

 

Godkänt via e-post Godkänt via e-post 

  

Kerstin Bergenbrant Olsson    Eiwor Arthursson                             

    

  

Plats: Förvaltningen, Besöksrum 1 

Tid: Kl. 10-12  

 

Närvarande: 

Kerstin Bergenbrant ordförande SPF     

Olsson 

Marianne Svensk vice ordförande PRO 

Eiwor Arthursson ledamot PRO 

Valter Lund  ledamot PRO  

Lars Åsberg  ledamot SPF  

Bertil Wretlund        ersättare                         PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

Gunnar Carlsson ersättare SPF 

Ingrid Eriksson ersättare  SPF 

Kerstin Svenson ersättare SPRF 

  

Ingrid Widebäck avdelningschef för social omsorg 

Yvonne Goldberg avdelningschef för personalfrågor och utförare inom äldreomsorgen 

Anneli Rydström  sekr. i rådet 

 

 

§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordförande hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Kerstin Bergenbrant Olsson och Eiwor Arthursson utsågs att justera dagens 

protokoll. 

  

§ 4. Anmälan av protokoll 

  

 Pensionärsrådet 2011-10-24  

 Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 
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 Handikapprådet 2011-10-27 

Pensionärsrådet ställer sig bakom handikapprådets synpunkt att det är angeläget att rådet 

kommer in så tidigt som möjligt i beslutsprocessen för att kunna påverka.  

 

Ang. budget 2012 undrade pensionärsrådet vad som gäller för verksamhetsområdet stöd 

och service till personer med funktionsnedsättning. Får verksamhetsområdet mer eller 

mindre pengar 2012? Ingrid Widebäck informerade att stadsdelen får två typer av anslag 

till verksamhetsområdet. Dels ett generellt anslag utifrån en fördelningsnyckel som 

baseras på antalet invånare och socioekonomiska variabler och dels ett 

prestationsinriktat anslag utifrån de enskildas insatser. Det generella anslaget har 

minskat. Stadsdelen får mer pengar för prestationer men har också kostnader för det. 

Systemet är komplext, enligt Ingrid. 

 

Pensionärsrådet undrade också hur det förhåller sig med assistanshjälpen i stadsdelen. 

Enligt debatten minskas hjälpen till personer som behöver assistans. Ingrid berättade att 

det är den assistanshjälp (LASS) som försäkringskassan beslutar om och där man blivit 

mer restriktiv i sin bedömning av vad som är nära behov. Detta kan innebära att 

kommunen/stadsdelen då får gå in istället och ge stöd och hjälp.  

 

 Stadsdelsnämnden 2011-10-27 

 Protokollet lades till handlingarna. 

  

 Kommunstyrelsens pensionärsråd 2011-11-08 

Pensionärsrådet ställer sig bakom KPR:s synpunkter att det bör skapas en samlad bild av 

äldreomsorgen i Stockholm. Hur ser behoven ut, var finns bristerna och vilka åtgärder 

behöver vidtas? En kartläggning behövs.  

 

Pensionärsrådet tycker det är viktigt att en översyn av äldreomsorgen genomförs i 

stadsdelen. Ingrid informerade att förvaltningen regelbundet genomför uppföljningar, 

bl.a. av den medicinskt ansvariga sjuksköterskan, MAS. Agneta Blomkvist, MAS, 

inbjuds till pensionärsrådet i januari.  

 

Pensionärsrådet framförde också att det är angeläget att uppföljningen tydliggörs samt 

kostnaden för uppföljningen.  

 

§ 5.  Aktuell information från förvaltningen 

 

Frågestund på Axelsberg och Trekanten ang. omstrukturering till 

trygghetsboende/seniorboende 

Yvonne Goldberg rapporterade från mötena med boende och anhöriga på Axelsbergs 

servicehus och Trekantens servicehus. Möten hölls i mindre grupper, enligt 

pensionärsrådets förslag.  

 

Det var bra diskussioner och det ställdes många frågor, bl.a. praktiska frågor och om 

man behöver flytta samt frågor kring biståndsbedömningen, informerade Yvonne.  

En del frågor rörde områden som Fastighetsägaren Micasa, Trygghetsjouren och 

primärvården kan besvara. Boende och anhöriga vill också träffa stadsdelsnämndens 

politiker. Fler informationsmöten kommer att anordnas. 
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Ärenden om omstrukturering av servicehusen Axelsberg och Trekanten behandlas på 

stadsdelsnämndens nästa sammanträde den 15 december. 

 

 

Pensionärsrådet frågade om förvaltningen har fått något svar angående 

överklagandet. 

 

Nej, inga besked har kommit, informerade Yvonne. Bakgrunden är att 

Arbetsmiljöverket inte godkänner hygienutrymmena på dessa servicehus. 

Förvaltningen och fastighetsägaren Micasa har fått vitesföreläggande om 2 mnkr 

vardera för Axelsberg respektive Trekanten. Detta innebär att förvaltningen inte får 

bedriva verksamhet för servicehusboende om inte åtgärder vidtas avseende 

hygienutrymmena. Detta har överklagats. 

 

Pensionärsrådet framförde att inga beslut bör tas gällande servicehusen innan 

överklagandet är klart. 

 

Boendeplanering 

Ingrid Widebäck informerade att äldreförvaltningen och stadsdelarna Hägersten-

Liljeholmen, Skärholmen och Älvsjö i region Västra Söderort har möte den 23 

november för genomgång av olika boendeformer i regionen, utifrån de äldres behov. 

Detta för att kunna planera och få rätt tillgång på olika platser. En fråga som ska tas 

upp är korttidsvården, där det finns ett överskott på korttidsplatser. Hägersten-

Liljeholmens stadsdel har 9 korttidsplatser med en beläggning på 5 platser.  

 

Pensionsrådet framförde att en förklaring till det, är att stadsdelen inte beviljar 

avlösning på korttidsplast i den utsträckning som behövs. Enligt Ingrid följer 

förvaltningen stadens riktlinjer.  

 

Kerstin Malmport enhetschef för beställarenheten – äldre inbjuds till nästa 

sammanträde.  

 

§ 6. Rapport från förtroenderåden 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Den 15 december arrangeras resa till 

Steningeslott med julbord på Djurbygård.  

 

Nybohovs förtroenderåd, Marianne Svensk: Möte äger rum den 17 november. Den 

27 november anordnas gemensam middag. 

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Gemensam middag anordnas den 1 

december. Det 20 december blir det julbord.  

 

Kransen och Hägerstensåsens förtroenderåd, Bertil Andersson: Bertil hade inget 

nytt att rapportera. 

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg. De kom få boende till kaffestunden 

söndagen den 30 oktober. Lars tror detta kan bero på att personalen inte hade tid att 

hjälpa de boende till samlingssalen, vilket är mycket synd.  
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Personalen på Fruängsgårdens B-hus lämnar de boende i samlingssalen men är sedan 

dåliga på hämta de boende och följa med dem hem. Förvaltningen kommer att ta upp 

detta i samband med uppföljningen, enligt Ingrid.  

 

Den 13 december firas lucia. Valter Lund informerade att PRO anordnar jullunch 

den 5 december.  

 

Lars påpekade att meddelanden på anslagstavlorna bör sättas längre ner, så att även 

de som sitter i rullstol kan ta del av informationen.  

 

Axelsbergs förtroenderåd, Gunnar Carlsson. Gunnar hade inget nytt att 

rapportera. På förra sammanträdet rapporterade Tita Bergqvist att det blir julfest 

den14 december. 

 

§ 7. Nomineringar till pensionärsrådet 2012 

Pensionärsorganisationernas nomineringar lämnas senast den 13 december till 

Anneli Rydström.  

 

Ärende 4. Fixartjänst för rörelsehindrade 

Pensionärsrådet stödjer medborgarförslaget att personer med rörelsehinder liksom 

äldre över 75 år ska kunna få hjälp av ”Fixartjänsten”. 

 

Ärende 7. Förlängning av avtal med Attendo Care AB gällande nattpatrull inom 

Hägersten-Liljeholmen 

 Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

 Ärende 11: Program för kvalitetsutveckling i Stockholms stad 

 Pensionärsrådet hade inget att tillägga. 

 

 Ärende 15: Skrivelse om rätt till heminstruktör för syn- och hörselskadade 

 Pensionärsrådet tycker det var bra och ställer sig bakom förvaltningens svar. 

 

 Ärende 16-17 Plansamråd – yttranden till stadsbyggnadskontoret 

 Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

§ 8.  Övriga frågor 

Pensionärsrådet tog upp att deras arvoden inte betalats ut i tid. Anneli Rydström 

kontrollerar detta med Serviceförvaltningen som sköter utbetalningen. 

  

§ 9. Nästa sammanträde 

Tisdagen den 13 december, kl. 9.15-12.00 med förmöte kl. 9.15-10.00.  

Plats: Trekantens servicehus, Klubbrummet 

Till sammanträdet inbjuds Kerstin Malmport enhetschef för beställarenheten – 

äldre. Margaretha Bergman, PRO Västertorp, rapporterar från demenskonferensen 

den 8 november. 

 

Agneta Blomkvist, MAS, inbjuds i januari. Pensionärsrådet vill gärna att 

anhörigkonsulenterna också kommer och informerar om sitt arbete med 

anhörigstödet. 
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§ 10.  Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade alla och förklarade därmed mötet avslutat.  

 

Vid protokollet: Anneli Rydström 


